
 
Anteckningar fört vid SFDFs Götalandskonferens för    
distriktsansvariga 2010-10-23--24 i Jönköping. 

 
 
 
Närvarande: se deltagarförteckning 
 
 

1. Konferensens öppnande 
Thore Johansson, SFDF, hälsade de närvarande välkomna till Elite Hotels, Jönköping och 
förklarade konferensen för öppnad.  
Utsänd dagordning godkändes.  
Deltagarna gjorde en snabb presentation av sig själva och därefter valdes till mötesordförande 
Thore Johansson samt Bengt Ivarsson till att föra anteckningar. 
Thore tackade för förtroendet och uttryckte sin glädje att se så många representanter från 
domarna i Götalandsdistrikten.   

2. Föregående mötesanteckningar  
Detta genomgicks noggrant och flera av punkterna kommer upp i årets konferens och lades 
med detta konstaterande till handlingarna. 

3. Information från SFDF 
En information lämnades om följande ämnen:  

• SvFF Centrala Domarkonferens: domarbrist, rekrytering nya domare mm 

• Mötet mellan domarorganisationerna – SvFF – UMBRO om domardräkten maj -10 

• Möte mellan SvFF-DK och SFDF 

• SFDF målplan  

• Arbetskonferens och Årsmöte 5-6/2 2011 

• Använd proffsdomarna ute i domarklubbarna 

En diskussion skedde om domarbrist råder eller ej i Götaland. Det är dock stor variation och 
de flesta redovisade en domarbrist. 
Västergötland informerade om sin satsning på nya domare. 
När det gäller den nya domardräkt som kommer nästa är konstaterade mötet att det är 
angeläget att teckna lokala avtal med en leverantör/butik för att få en bra prisbild för klubbens 
medlemmar. Ett sådant avtal bör vara tecknat i november för att leveranserna skall fungera.  
En butik hade svarat domarklubben att det ännu inte finns några fastlagda priser från 
UMBRO. Undertecknad har gjort en kontroll efter mötet och UMBRO´s svar är att priserna 
sattes redan i juni. 
 
Kvarvarande distriktsbesök 2010:  

• Stockholm 
• Skåne 
• Gotland 



• Västerbotten 
 

 
En information lämnades om nästa års konferens och Förbundsmöte som kommer att äga 
rum den 5 - 6 februari 2011.  
 

En genomgång av kontaktpersonerna till SFDF i de olika klubbarna i Götaland genomfördes. 

4. Diskussionsforum på webben 
Det har förekommit att spelare skriver nedsättande ord om domare på sin bloggsida och att 
domare skriver nedsättande kommentarer om sina kollegor på hem- /bloggsida. 
De nya media som Facebook - Twitter - SMS har blivit ett problem för bl.a. domare som 
utsätts för obehag. 
En rekommendation är att inte i dessa media kommentera egna domslut eller andra domares 
agerande. Diskussionsforum på FDK hemsida bör ske endast för inloggade medlemmar.  

5. Presentation av SFDF´s projektsgrupp 
Projektgruppen hade som förslag att deras synpunkter skulle diskuteras vid 
landsdelskonferenserna. Götalands representant i gruppen Thomas Fernfeldt gjorde en 
presentation av de punkter som bifogats i utsänt material. 
Hemsida 
• Nyhetsflöde ifrån styrelse & distrikt samt klubbar 
• Ett bra arkiv av dokument till den enskilde domaren, klubb- och förbundsstyrelser. 
Hur ser SFDF verksamhet i framtiden 
• Skapa dokument för hur ny domarklubb skall startas. Skapa dokument kring detta.  
• Kan domaren få en licens vid godkänt regelprov/löptest och därmed automatiskt bli 

medlem i FDK/SFDF?  
• Eftersom SDF använder FOGIS för matchtillsättning har DK tappat en stor del av sitt 

arbete för sina domare och därmed intäktskälla. Kan SDF ta ut en extra avgift för att få in 
SFDF 20:-? 

Målbild 
• FDF har en nära kontakt med sina FDK och lägger gemensamma mål för sin verksamhet 
• FDF stöttar sina FDK i sin verksamhet 
• FDK/FDF är en samarbetspartner med sitt distrikt 
• FDK skapar mervärden för sina medlemmar 
Handlingsplan 
• Dessa punkter skall FDK/FDF är en samarbetspartner med sitt distrikt 
• FDK skapar mervärden för sina medlemmar 
Mötet kom fram till att Förbundsstyrelsen skall skapa ett dokument för hur ny domarklubb 
skall startas och lägga upp denna på hemsidan.  
 

6. SFDF hemsida och informationsblad från Förbundsstyrelsen 

Hur utvecklar vi denna sida? Mötet föreslog:  



 att en grupp skulle bildas med representanter från landsdelarna och en ansvarig från 
Förbundsstyrelsen som ser över hemsidan. Lämpligt bildas den efter Årsmötet. 

 Normalstadgarna på hemsidan kompletteras med hur sociala media behandlas. 
 Ett informationsblad skall ges ut 3-4 gånger om året. Förslagsvis: efter årsmöte, innan 

sommaren, före landsdelskonferenserna, början december.  
Ett RSS-flöde skapas från SFDF hemsida. Till att börja med sänds mail till alla FDK när 
ett nytt informationsblad lagts ut. 
AnM: Rss är en teknik för att automatiskt sända till exempel nyheter till en användare. 
Med rss slipper du surfa runt efter nyheter och ser direkt när en webbplats har uppdaterats. 
Med hjälp av en rss-läsare kan du "prenumerera" på rss-flöden och samla alla nyheter på 
samma ställe. (Rss står för Really Simple Syndication) 

 Hänsyn skall tas till Annica Johanssons förslag. 

7. Framtiden för Fotbolldomarklubbarna 
Eftersom distrikten tar över mer och mer av domarklubbarnas uppgifter är det viktigt att 
klubbarna ser över vad de kan göra för sina domare. FDK slås ihop och blir allt mer en 
trivselklubb. Mervärden för domarna måste skapas.  
Konferensen gjorde en genomgång om hur det ser ut i de distrikt som medverkade. Resultatet 
redovisas i bilagan. 

8. Ersättningsförhandlingar hösten 2010 SvFF div 2-3 och distriktsserierna,  
strategi/synpunkter 

Diskuterades en höjning av rese- och restidsersättningen. Procentsatsen mellan domare och 
assisterande skall kvarstå så väl i distriktsserier som förbundsserier. 
Hur behandlas herrelit div 4? Futsal effektiv tid. 
SFDF är inbjuden till förhandlingar med distrikten den 17 november.  
De lokala ersättningar (de serier som inte omfattas av sverigeavtalen) måste varje distrikt 
förhandla om själva. Viktigt är att det avsätts pengar till LDO-verksamheten.  

9. FOGIS 
Tillsättning av domare via FOGIS sker under veckan medan de flesta distrikt lämnar över till 
domarklubbarna på helgerna from fredag kväll. En utvärdering bör ske senare. 

10. Information från valberedningen 
Kjell Wegeborn information om valberedningens arbete inför Förbundsmötet.  

11. Övriga frågor 
Betalning via konto 
Att betala matcharvodet och resorna via konto har blivit vanligare. SFDF är positiva till detta 
såvida distriktsförbundet står som garant för att domaren får ersättningen. De måste skapas 
lokala avtal om antalet bankdagar dock skall kontantbetalning finnas kvar som möjlighet.  
Det konstaterades också att det är fotbollsföreningarna som begärt att betalning via konto 
skall vara möjligt. 



I Skåne måste föreningarna ringa alla domare i teamet minst 24 timmar innan match för att få 
möjlighet att betala via konto. 
 
Gästföreläsare 
SvFF förbundsordförande Lars-Åke Lagrell gästade mötet och ett sammandra kan läsas i 
bilagan till dessa anteckningar. 
 
Nästa års Götalandskonferens 
Deltagarna vill att nästa års konferens hålls den 22-23 oktober 2011 och i samma form.  
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Lars-Åke Lagrell 
Han konstaterade att konstruktiv kritik kan domarna ta men respekt skall finnas för domarnas 
roll i fotbollen. 
Radioprogrammet Kaliber har samlat alla allvarliga förseelser inom fotbollen och tycker att 
minst ett sextiotal borde ha föranlett åtal. Dock är underlagsmaterialet, anmälan mm, inte 
offentligt och därför lämnar SvFF inte ut detta. L-Å konstaterade att den enskilde personen 
borde anmäla detta och få hjälp av sin förening. Vårt regelverk är avsett för gula- och röda 
kort där Disciplinnämnd och Besvärsnämnd tar hand om frågorna inom fotbollen. 
Dock konstaterade han att både samhället och fotbollen har fått ett hårdare klimat. 
 
Han diskuterade också arbetsmiljön för domare där det finns 3375 föreningar och det är 
mellan 3-5 som har problem. Varje arrangerande förening har ett strikt ansvar även för 
matchfunktionärerna. 
 



Problemen under 2010 har varit en alltför tidig start av Herrallsvenskan och därmed ett lägre 
publikgenomsnitt, herrlandslaget kom ej till VM, U21-laget föll i sista kvalet, finanskrisen har 
satt sina spår även i fotbollen. 
Positivt är att vi fått en ny förbundskapten för herrarna, damerna är klara för Tyskland 2011. 
Han konstaterade dock att några extra satsningar inte går att genomföra om inte herrlandslaget 
till slutspel. 
 
Inga föreningar i Allsvenskan vill ha några förändringar när det gäller tekniska hjälpmedel för 
domarna. L-Å har ambitionen att proffsdomarprojektet skall fortgå. 
Han berättade även lite om den nya nationalarenan som skall vara klar 2012, liksom om klubb 
TV för de Allsvenska lagen där en timma/dag reserveras för SvFF och övrig tid har laget själv 
disposition över.  
 


